
28. april 2006 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret vedr. pædofili 

(Landstingsmedlem Astrid Fleischer Rex, Demokraterne) 

 

I Narsaq lever børn, forældre og pårørende i dag med eftervirkningerne af en social og menneskelig 

tragedie. Det er konstateret, at en større gruppe (drenge) børn er blevet seksuelt misbrugt.  

Det er langt fra første gang, at vi i Grønland oplever omfattede sager og forhold omkring seksuelt 

misbrug af børn, og det er påkrævet, at også det officielle Grønland tager del i forebyggelsen af og 

indsatsen mod disse uacceptable sager.   

 

Som medlem af Landstingets Familie- og Sundhedsudvalget modtog jeg i januar 2005 under besøg i 

kommunen en overordnet orientering om sagerne. Udvalget blev samtidig bekendt med, at 

Landsstyreområdet for Familier var i dialog med kommunen om sagerne. Dette fandt Udvalget 

positivt, og forventede, at denne dialog ville føre til, at kommunens problemer ville få den 

nødvendige opmærksomhed og hjælp fra Landsstyret. 

 

Med baggrund i ovenstående stiller jeg hermed følgende spørgsmål til Landsstyret: 

 

1. Hvad har Landsstyret gjort for at hjælpe Narsaq Kommune i den tragiske sag? 

2. Hvor mange midler har Landsstyret tilført Narsaq Kommune i forbindelse med ovennævnte 

sag? 

3. Mener Landsstyret, at Narsaq Kommune har fået tilstrækkelig med hjælp? 

4. Hvilke initiativer har Landsstyret iværksat for at undgå, at lignende sager opstår fremover? 

a. Herunder ønskes det oplyst, hvor mange midler Landsstyret har brugt på 

forebyggelse i henholdsvis Narsaq og resten af Grønland. 

5. Er der blevet placeret et ansvar for, hvordan det kan lade sig gøre, at en pædofil, der har 

været dømt for mindst 27 kriminelle forhold i Aasiaat kommune, uden problemer har kunnet 

fortsætte sine ugerninger blandt børn i Narsaq? 

a. Hvis nej, hvor mener Landsstyret så, at ansvaret skal placeres? 

b. Hvad vil Landsstyret gøre for at få placeret et ansvar? 

6. Kan Landsstyret oplyse yderligere i forbindelse med den ulykkelige sag? 

 

Jeg anmoder om, at Landsstyret besvarer mine spørgsmål hurtigst muligt dog senest den 15. maj 

2006. 

 

 

Med venlig hilsen 

Landstingsmedlem  Astrid Fleischer Rex 

Demokraterne 
 

 

 

 

 


